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Rok 2019 v souvislostech 
Začátek roku 2019 bychom si mohli spojit například s úplným zatmění Měsíce 

21. ledna, a Česko-polským konfliktem ohledně skandálních porážek nemocných 

masných zvířat z Polska, jejichž závadné maso bylo distribuováno do nejlepších 

pražských restaurací jako maso výběrové kvality.  

Demonstrace vyvolala dubnová demise ministra spravedlnosti Jana Kněžínka a 

výběr jeho nástupkyně Marie Benešové (oba za ANO). Kněžínek odchod z vlády 

oznámil den poté, co státní zastupitelství informovalo o návrhu na podání obžaloby v 

kauze Čapí hnízdo, kde mezi obviněnými figuruje i Andrej Babiš. 24. a 25. 

května proběhly volby do Europarlamentu. V Česku vyhrálo ANO, druhá byla ODS a 

třetí Piráti. 23. června se v Praze na Letné konala největší protivládní demonstrace od 

roku 1989, pořádaná Milionem chvilek pro demokracii. Do Prahy se sjeli lidé z celého 

Česka na doposud největší protest za nezávislost justice a proti premiérovi Andreji 

Babišovi. 4 dny na to prezident  Miloš Zeman  jmenoval  Lubomíra 

Zaorálka novým ministrem kultury.  

Fakultní nemocnice Brno zveřejnila výjimečný úspěch. Zdravotníkům se 

podařilo přivést na svět dítě, které se vyvíjelo v těle ženy, u níž před časem nastala 

klinická smrt. Děvčátko se narodilo císařským řezem. 1. října roku 2019 zemřel Karel 

Gott (14. července 1939 – 1. října 2019) - tzv. „Zlatý hlas z Prahy“ – herec a zpěvák 

oceněný 42 Zlatými slavíky. V letech 1965–2019 se prodalo 50 milionů alb s jeho 

nahrávkami, což z něj učinilo nejúspěšnějšího českého interpreta. Spolupracoval 

s mnoha významnými umělci, kteří se s ním přišli rozloučit v sobotu 12. října do katedrály 

sv. Víta na Pražském hradě, kde se konal pohřeb se státními poctami. Na stejný den byl 

také vyhlášen státní smutek. Letos nezemřel z významných osobností jen Korel Gott, ale 

například i Vera Bílá, Jiří Pomeje, Daniel Nekonečný, Stanislav Zindulka, Václav 
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Postránecký a další. 16. listopadu se pak v Praze na Letné konala další 

protivládní demonstrace.  Na podzim jsme si také připomněli uplynutí 30 let od událostí 

roku 1989, které spustily tzv. sametovou revoluci. Audit Evropské komise na podzim 

potvrdil, že premiér Andrej Babiš je ve střetu zájmů. Podle EK Babiš porušuje české i 

evropské právo. Začalo se spekulovat o tom, kolik miliard bude muset Česko vracet z 

unijních dotací vyplacených Agrofertu.  

A co se událo ve světě? V lednu roku 2019 se chopilo předsednictví EU 

Rumunsko. Dále vědci varovali před fatálními následky následky vymírání hmyzu na 

Zemi. Také u nás v Česku byl tento jev zaznamenaný. Podíl na něm jistě má také 

masivní užívání chemických postřiků v zemědělství, a to nejen u nás.  Tempo jeho 

zániku je podle vědců osmkrát vyšší než u savců, ptáků či plazů. Začátkem roku 

zvítězila v prezidentském klání na Slovensku právnička Zuzana Čaputová. Rok 

2019 měl být také rokem, kdy dojde k brexitu. Původně se tak mělo stát už na konci 

března, avšak nestalo se tak po celý rok. 

15. dubna ve večerních hodinách začala hořet katedrála Notre-Dame v Paříži, 

načež 6. května porodila manželka britského prince Harryho syna jménem Archie 

Mountbatten - Windsor. Mezi 23. a 26. květnem lidé z celé Evropské unie vyrazili 

k volebním urnám voleb do Evropského parlamentu. Účast byla 50,95 % – nejvyšší od 

roku 1994.  Nejvíce ze 750 křesel získala frakce Evropská lidová strana (182). 

Následovala jí frakce Pokrokové spojenectví socialistů a demokratů (153). Tyto dvě 

strany ale poprvé po 40 letech nezískaly většinu. 9. června po řadě menších 

demonstrací a protestech proti zavedení tzv. extradičního zákona vyšly do ulic 

Hongkongu stovky tisíc až milion demonstrantů.  

V půlce srpna vyplula z anglického Plymouthu na jachtě na solární pohon přes 

Atlantik Greta Thunbergová. Cílem této 16leté aktivistky ze Švédska byl klimatický 

summit v New Yorku. Ten začal 23. září a Thunbergová na něm promluvila k těm 

nejmocnějším politikům z celého světa.  
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Ani rok 2019 se neobešel bez přírodních katastrof. Jednou z nejviditelnějších 

bylo řádění tropické bouře Dorian na přelomu srpna a září na jihovýchodě USA a 

přilehlých ostrovech, ale také rozsáhlé požáry v Austrálii. Požáry se objevily již v září 

2019 a zasáhly různé části země. Nemalá část požárů se uskutečnila na odlehlých 

místech a hasičské sbory se jim začali věnovat až v prosinci 2019. Požáry také velmi 

vážně zasáhly stavy zvěře, uhořela podstatná část volně žijících koal a dalších zvířat.  

Brzy ráno 14. září drony zaútočily na ropná zařízení Abkajk a Churajs 

společnosti Aramco v Saúdské Arábii. K útoku se přihlásila jemenská povstalecká 

skupina Húsijů, proti nimž probíhá od roku 2015 v Jemenu vojenská intervence vedená 

právě Saúdskou Arábií. Spojené státy americké a následně i Saúdská Arábie však 

z útoku obvinily Írán, který v rámci občanské války v Jemenu naopak podporuje Húsíje. 

Pozornost z celého světa se na ropná pole na východě země upřela především kvůli 

obavám z možného nedostatku ropy na trhu. Společnosti se ale podařilo rychle 

produkci obnovit. Další světovou významnou událostí je oficiální uvedení na trůn 

nového japonského císaře Naruhita 22. října. Na obřad, jehož se zúčastnilo asi 2000 

hostů z více než 190 zemí, byl pozván také český premiér Andrej Babiš s chotí Monikou. 

Na přelomu října a listopadu samozvaný Islámský stát prohlásil, že má nového vůdce. 

Nástupcem vůdce IS abú Bakra al-Bagdádího, který byl 27. října zabit americkými 

speciálními jednotkami, se stal abú Ibráhím Hášimí Kurajší. 9. prosince svět s děsem 

sledoval vývoj na ostrově White Island na Novém Zélandu. Vybuchla tam sopka 

v momentě, kdy přímo kráterem procházela skupina turistů. Zemřelo jich celkem 18 a 

asi tři desítky jich přežilo s popáleninami. 

Nyní však přejděme k událostem v Milčicích, které jsme zaznamenali v roce 

2019. 
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Obecní aktivity 
V roce 2019 se zastupitelé naší obce (pánové Jan Černý, Vladimír Čechrák ml., 

Bc. Rostislav Král, Mgr. Petr Bašus a paní Ing. Kateřina Weissová v čele s panem 

starostou Ing. Jakubem Douděrou a místostarostou Ing. Petrem Dytrychem) pustili do 

množství nových i započatých projektů, o kterých si můžete zde přečíst. 

  Odpady v roce 2019 

Pro rok došlo 2019 k úpravě intervalů svozů plastů na každých 14 dní pro 

pohodlnější třídění, protože při delších intervalech byly žluté popelnice stále přeplněné 

a občané museli vozit plastové odpady do kontejnerů. Další změna k lepšímu byla jistě 

také v každotýdenním svozu komunálního odpadu v horkých letních měsících, kdy jsme 

se potýkali se zápachem z popelnic. Při svozech hnědých nádob jsou nově přebírány 

i jedlé oleje a tuky v PET lahvích. Stačí plnou PET lahev s jedlým olejem položit na 

hnědou nádobu v den svozu. Do žlutých nádob je nově možné kromě plastů a 

nápojových kartonů vhazovat i sešlapané hliníkové nápojové plechovky např. od piva 

a drinků.  

Znovuotevření hostince 

Po několikaměsíční odmlce se od pátku 1. února 2019 opět otevřel místní 

hostinec v budově č.p. 32 pod vedením manželů Petry a Lukáše Sedláčkových. Potýkali 

se však v tomto roce s malým počtem hostů. 

Otevření nové Mateřské školy Milčice 

Obci Milčice se podařilo získat dotaci a během měsíce března vystavět dětské 

hřiště v parku za budovou obecního úřadu, které má sloužit zejména pro žáčky nové 

mateřinky. Jsou zde umístěny houpačky, prolézačky, pozorovací věž se skluzavkou, 

pískoviště, altánek a dva záhony, kam si děti vysadily jahody a bylinky. Na zbudování 
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hřiště byly použity zejména přírodní materiály, jako například akátové dřevo. Celý 

areál hřiště je nově oplocen pro vyšší bezpečnost dětí.  

Samotné prostory MŠ Milčice v první polovině roku 2019 stále dokončovali 

obecní zaměstnanci. Nutno podotknout, že se ve staré budově potýkali s mnohými 

překážkami, ale svou práci zvládli výborně. Také nově jmenované ředitelka MŠ Milčice 

Zdeňka Plíšková se pustila do vybavení školky s vervou a uspořádala občanskou 

sbírku výtvarných pomůcek i zachovalých hraček, kterým dají malí žáčci nový život. 

Vybralo se jich opravdu veliké množství, za což patří všem dárcům vřelý dík! Vzniky 

také webové stránky naší mateřinky www.msmilcice.cz, kde (nejen) rodiče najdou 

všechny potřebné informace. 13. května 2019 pak úspěšně proběhl v naší mateřské 

škole zápis prvních žáčků. Z možných 22 bylo přijato 21 dětí – místních i přespolních. 

Koncem roku 2019 však již paní ředitelka hlásila plný stav.  

Za deštivého pondělí 2. září 2019 se MŠ Milčice prvně otevřela svým malým 

žáčkům. Během prvního měsíce provozu si zvykal personál, děti i rodiče na její 

fungování a podle prvních ohlasů to všichni zvládli skvěle. Žáci už stihli vyrobit 

spoustu krásných výtvorů a v září je čekal i první výlet společně s dětmi z MŠ 

Dobřichov a MŠ Tatce, a to do divadla v Horních Počernicích na představení O 

zvědavém slůněti na motivy bajky R. Kiplinga. 

A jak vypadá tým naší mateřinky? Jak již vylo zmíněno, funkci ředitelky 

vykonává paní Zdeňka Plíšková, která se však spolu s paní učitelkou Markétou 

Soukupovou a dalšími stará o děti. Práci asistentky pedagoga přijala paní Petra 

Sedláčková, dětem podle ohlasů výborně vaří paní Leona Čápová. O technický stav 

budovy se vzorně stará ve funkci školníka pan Antonín Zedník – obecní zaměstnanec. 

Ve školce vládne příjemná rodinná atmosféra menšího kolektivu a výuka je zaměřena 

především na přírodu a její proměny během roku.  

MŠ Milčice a rodiče jejích žáků mohou využívat šikovnou moderní aplikaci 

Naše MŠ. Pro rodiče je využití zdarma a nabízí celou řadu usnadnění. Můžou tu dítě 

http://www.msmilcice.cz/
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jednoduše omluvit, prohlédnout si jídelníček, nejnovější fotky (aniž by se toulaly po 

internetu a sociálních sítích), neunikne jim žádná událost a na vše nové aplikace ihned 

upozorní.  

2. a 3. října 2019 proběhly v MŠ Milčice Dny otevřených dveří. I přes nízký 

počet přítomných žáčků vzhledem k aktuální nemocnosti přijalo pozvání značné 

množství občanů a mohli tak nahlédnout do zbrusu nových prostorů v budově č.p. 32, 

kde se jich ochotně ujal milý personál mateřské školy. K vidění byly mimo jiné i pěkné 

podzimní výtvory dětí. Tým naší mateřinky nezahálel ani pak a paní učitelky připravily 

pro své žáky a jejich rodiče 24. října na zahradě MŠ odpolední Jablíčkohraní se 

soutěžemi, opékáním špekáčků a samozřejmě nesměly chybět ani dobroty z jablíček. 

Příjemně slunečné podzimní počasí setkání přálo a všichni přítomní si ho moc užili. 

Začátek adventu přivítali malí žáčci spolu s učitelkami, rodiči a dalšími občany 

rozsvícením vánočního stromku za zpěvu koled na návsi před budovou bývalé školy.  

Povedená byla také vánoční besídka s názvem Tvoření s vůní Vánoc, kde si děti, rodiče 

i tým MŠ poseděli nad šálkem kávy nebo čaje a vyrobili množství vánočních svícínků. 

Nechyběla ani ochutnávka domácího cukroví.  

Chytré lampy 

Abychom drželi krok s dobou, zařadila se naše obec zdarma do pilotního 

programu „Chytrá obec“, která v budoucnu umožní využívat moderních technologií. Na 

lampy budou v nejbliží době umístěna zařízení, která zvládnou např. poskytnout wifi 

připojení, řídit intenzitu osvětlení a později také měřit rychlost projíždějících aut. První 

z těchto lamp byly na podzim roku 2019 nainstalovány při cestě k železniční zastávce.  

Aktualizace smluv na pronájem hrobek a hrobů 

Změnami prošla i správa milčického hřbitova. Protože uběhlo již 10 let, a tudíž 

byla většina uzavřených smluv na pronájem hrobek a hrobů na konci své platnosti, 

přistoupil Obecní úřad k postupné aktualizaci dokumentů vztahujících se 
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k pohřebnictví. Pro občany mající na místním hřbitově hrobku, hrob či urnové místo 

z toho vyplývala povinnost dostavit se v úředních hodinách na Obecní úřad a zde 

sepsat novou smlouvu, opět s platností na 10 let. Dle usnesení Obecního zastupitelstva 

zůstávající ceny stejné, tj. hrobky (kolem hřbitovní zdi) 1.000,- Kč, všechny ostatní 500,- 

Kč. Vzhledem k tomu, že v průběhu minulých let nemusely být všechny záznamy o 

pohřbech správně zaevidovány, byl během podpisu nových smluv aktualizován 

seznam osob uložených v příslušné hrobce, hrobě či urnovém místě včetně data 

narození a úmrtí.  

Plány na obnovu bývalého Vozábova rybníčku 

Bývalý Vozábův rybníček, nazývaný též Čtyrák, kdysi býval při milčickém 

potoku v severovýchodní části katastru Milčic. Sloužil k zadržování a regulaci vody 

v krajině, což je v současné době sucha velmi aktuální téma. Pan starosta spolu se 

zastupiteli uvažují o jeho revitalizaci a součástí akce by měla být i obnova přístupové 

cesty. Nyní probíhají jednání s vlastníky pozemků a projektanty se zaměřením na 

vodohospodářská díla, kteří by se postarali o projektovou dokumentaci a případně 

také dotaci.  

 

Příprava na rekonstrukci křižovatky před budovou č.p. 32 

Během roku 2019 probíhala jednání ohledně rekonstrukce křižovatky před 

budovou OÚ Milčice a ve výběrovém řízení na zhotovitele, který v příštím roce provede 

rekonstrukci křižovatky zvítězila firma pana Jana Březiny. 

 

Nová cesta z Milčic do Tatců 

Na podzim 2019 proběhla výstavba cesty, která propojí Milčice se sousedními 

Tatcemi. Jedná se o úsek v oblasti na tzv. Roudníku. Cesta zpevněná štěrkodrtí vede 

k propustku pod železniční tratí, kde naváže na cestu do Tatců. Vznikne tak pěkný cíl 
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třeba pro procházky přírodou nebo cyklovýlety. Na výstavbě se podíleli zaměstnanci 

obou obcí, pan Vladimír Čechrák st. s technikou pro zemní práce a pan Daniel Klicpera 

zajistil provedení povrchu cesty.   

Aplikace Česká obec 

Obec Milčice se připojila k dalším moderním obcím, které využívají 

komunikační systém zvaný „Česká obec“, jehož hlavní myšlenkou je pohodlné 

předávání informací občanům. Jedná se o jednoduchou mobilní aplikaci, která bude 

informovat o dění v Milčicích, ale i v dalších obcích, které chcete sledovat. Přidávat 

budeme mimo jiné i Milčický Zpravodaj.  

Poutní cesta z Blaníku na Říp vede přes Milčice 

Milčice nově patří k zastavením na nové trase měřící bezmála 200 kilometrů, 

která spojuje dva významné české vrcholy. Nejde o přímou spojnici mezi dvěma body, 

ale o delší putování podél pozoruhodných míst, jež rozhodně stojí za zastavení. Poutník, 

který se rozhodne pouť vykonat, si může odnést zážitky nejen z poznání krás naší 

země, ale také duchovní zážitek a sebepoznání. Novou poutní cestu z Blaníku na Říp 

připravil spolek Cesta Česka společně s Klubem českých turistů. 
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A jaké jsou náklady na život v obci Milčice? 

POLATKY ZA SVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU: 

1 trvale přihlášený obyvatel 500 Kč 

Rekreační objekty   700 Kč 

Malé a střední firmy  800 Kč 

Velké firmy    2.500 Kč 

POPLATKY ZA PSA: 

Chovatelé musí uhradit za každého psa poplatek ve výši 100 Kč ročně. 

 

CENA VODNÉHO A STOČNÉHO S DPH: 

Vodné: 44,10 Kč 

Stočné: 38,39 Kč 
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Společenské události 
Střelecký ples SSK Milčice 

 
 „Střelecký ples SSK Milčice, v pořadí třetí ročník, se 19.1.2019 uskutečnil 

v prostorách obecního sálu Tatce s útulně zrekonstruovanou restaurací a zázemím. S 

členy našeho klubu jsme společně přivítali asi 85 návštěvníků převážně z Tatec a 

Peček – bohužel i přes zajištěnou autobusovou dopravu Pečky-Milčice-Tatce tam i 

zpět, nakonec z Milčic přijelo jen asi 6 lidí. Poděkoval jsem obci Tatce za podporu a 

umožnění uspořádat ples v jejich sále, sponzorům, a hlavně návštěvníkům za to, že 

jsou zásadní součástí, bez kterých by se nemohla uskutečnit následná akce dětského 

střeleckého dne, ve které se budeme snažit dětem z Milčic, nově i Tatec, ale i těm 

z dětského domova Býchory, zprostředkovat střelecké prožitky a také trochu protnout 

navzájem jejich světy. Zmiňovaní „Býchoráci“ - vychovatelé a asi 8 dětí z DDŠ – nejen 

že dorazili na ples, ale připravili si pro nás během večera několik vystoupení – velice 

pěkný zpěv 11leté dívky za doprovodu klavíru, chlapecký street dance a dále několik 

dalších dívčích tanečních show. V závěru vystoupil a předvedl asi pět latinsko-

amerických tanců mladý pár účastnící se ve své kategorii mistrovství světa. Všichni 

přítomní si užili kvalitní hudební doprovod a zpěv k tanci až do brzkého rána skupiny 

Bumerang a těšili se na šťastnou ruku při tahání obálek k bohaté tombole s více než 

220 nejen zvěřinovými cenami – ta se vyprodala nakonec celá a za to moc děkujeme. 

Termín samotné akce pro děti bude včas oznámena jak přes obecní zpravodaj v obou 

obcích, tak na stránkách našeho klubu – předpoklad je do letních prázdnin.“                                                  

Vladimír Čechrák ml., SSK Milčice 
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Karetní turnaj v Prší 

2. února 2019 se mohli milovníci karetních her zúčastnit turnaje v Prší, a to 

v našem znovu otevřeném milčickém hostinci. Mezi početné hosty zavítala také nová 

starostka z Peček paní Alena Švejnohová. 

Soustředění fotbalistů  

Další, v tento čas skoro již tradiční, událostí je soustředění hráčů i příznivců 

AFK Milčice v krkonošském Horním Maršově. Letošní termín 13. – 17. února přinesl 

dostatek sněhu pro zimní sporty a utužování kondice na nadcházející fotbalovou 

sezonu.   

Turnaj ve stolním tenise 

13. dubna ve 14 hodin se v místním hostinci uskutečnil turnaj dospělých ve 

stolním tenise. Zúčastnilo se celkem 17 hráčů a po lítém souboji trvajícím 8 hodin si 

zlatý pohár odnesl David Hradecký, stříbro vybojoval Petr Sedláček a bronz David 

Hejna. Nejlepší ženou turnaje byla paní Ivana Černá. 

 

Velikonoční pondělí 

Na Velikonoční pondělí 22. dubna nám přálo krásné počasí. Jako je v Milčicích 

dobrým zvykem, skupiny koledníků, někdy čítající i 17 mužů či chlapců různého věku, 

zachovávají tradici a navštěvují dům od domu, kde za malovaná vejce, sladkosti či 

stopečku něčeho ostřejšího koledují místní ženy a dívky, aby byly stále svěží. Nutno 

podotknout, že ne v každé obci, zejména pak ve větších městech, je pomlázka takhle 

hezká a pospolitá.   
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Pálení čarodějnic 

Pálení čarodějnic u rybníka 30. dubna se letos uskutečnilo jen s menší hranicí, 

vzhledem k nebezpečí vzniku požáru při suchu a silném větru. I tak si ale přítomní 

užili pěkný večer, poseděli u táboráku, opekli špekáčky a zahráli si na kytaru.  

Každoroční otevření místní expozice veřejnosti 

Otevření Expozice Milčic pro veřejnost, které každoročně 8. května od 1300 

provázela milým slovem a rozsáhlými vědomostmi paní Eva Vyhlídalová – správkyně 

Expozice. Také letos se zde, v budově bývalé Šebkovy vily č.p. 32, sešli všichni příznivci 

historie naší obce, aby mohli shlédnout četné zajímavé exponáty i doplňující informace 

autorky. Sešlo se zde během krásného slunného odpoledne kolem 40 návštěvníků z řad 

dospělých i dětí.  

 Dětské rybářské závody 

Další událost následovala 11. května 2019 od 700, kdy u milčického rybníka 

soupeřili malí rybáři v Dětských rybářských závodech o krásné ceny i medaile. 

Soutěžilo se ve dvou kategoriích – mladší rybáři do 8 let rybařící s rodiči a dále starší 

děti od 8 do 15 let, kteří si už s prutem museli poradit sami. I když v tento den bylo 

velmi chladné a nepříznivé počasí, děti i jejich doprovod si lov pěkně užily a potěšilo 

je jistě také lahodné občerstvení. Své skvělé dojmy z akce takto popsala na 

facebookový profil obce Milčice paní Jarka Hemmerová – maminka jednoho z malých 

rybářů: 

„V první řadě bych chtěla poděkovat za dnešní rybářský závod pro děti. Bylo 

to super. Poděkování patří i panu Toníkovi Zedníkovi, který mi okamžitě při našem 

příchodu na závody poskytl jeho rybářskou bundu, jelikož jsem „jouda“ a tu svoji si 

zapomněla doma. A on byl hned připravený a sám tam chodil v tričku a ve vestě. 

Děkuju moc. A jelikož to byly první závody mého syna, který je opravdu absolutní 

začátečník, který chytá věčně na těžko a najednou bum. Tady chytají na brčko a já 
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ani on nemáme (zatím) žádné zkušenosti, jsme se mohli zabalit a jet domů, ale okamžitě 

přispěchal pán tzv. Kóťa, který znovu zalarmoval mého zachránce přes oblečení. Pan 

Zedník okamžitě přispěchal na pomoc, prut v bleskové rychlosti převázal na brko a 

už se frčelo. Do toho znovu Kóťa s radami, jak nahazovat atd. Takže taky díky. Další 

poděkování patří Petře Sedláčkové, která papírovala a rozdávala „mňamózní“ 

sušenky a v neposlední řadě díky Vaškovi Jíchovi za přednášku pro děti o sumcích 

atd… Jen tak dál a tleskáme, bylo to super!“ 

Volby do Evropského parlamentu 

Volby do Evropského parlamentu 2019 se konaly od 24. do 25. května 2019 

jako 9. v pořadí od roku 1979. Z možných 233 voličů dorazilo k volbám, které se letos 

konaly v reprezentačním zasedacím sále v budově OÚ Milčice č.p. 32, celkem 68 lidí a 

postarali se tak o 29,18% volební účasti (celorepublikově byla volební účast na úrovni 

28,72 %). A komu dali milčičtí občané své hlasy? Největší podporu zde získala koalice 

STAN a TOP 09 se 17 hlasy (25 %), ANO 2011 se 13 hlasy (19,11 %), ODS s 10 hlasy (14,70 

%), Piráti získali 8 hlasů (11,76 %), KSČM následovala se 6 hlasy (8,82 %), dále SPD s 5 

hlasy (7,35 %) a ČSSD se 4 hlasy (5,88 %). Po jednom hlasu a podílu 1,47 % získala 

Romská demokratická strana, Pro Česko, HLAS, Demokratická strana zelených a 

Alternativa pro Českou republiku 2017. 

 

Střelecký turnaj O pohár starosty obce Milčice  

Za příjemného oblačného počasí se 22. 6. 2019 ráno na jubilejní 10. 

ročník tradičního hlavního závodu sezóny sešlo 36 střelců, včetně bývalého 

reprezentanta v disciplíně skeet a současného trenéra střelecké mládeže Dukly Hradec 

Králové – Leoše Hlaváčka. Soutěžní klání zahájil předseda SSK Vláďa Čechrák ml. a pár 

slov přidal také starosta obce Jakub Douděra. 
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„Jako tradičně první soutěž se začala střílet položka 3 kolového hlavního 

závodu jednotlivců a 3. čl. družstev – vždy po 10 terčích. První kolo bylo parkurové 

„Milčické kolečko“ v obráceném pořadí, ve 2. a 3. kole se stříleli dvoustřely, tj. střelci 

byly vypuštěny postupně 2 holuby, na každého bylo možné vystřelit po jedné ráně. 

Závod rozhodovalo tradičně poslední kolo – nejlépe se shodným nástřelem 

26 terčů skončili Vl. Čechrák ml., L. Hlaváček a V. Bláha. Rozhodl finálový rozstřel, který 

byl napínavější, než se čekalo – v prvním kole nastříleli všichni shodně 8 terčů z 10ti 

možných, tedy šlo se do druhého kola. V něm skončil a získal tak bronzovou třetí 

příčku Vl. Čechrák ml. V posledním kole rozstřelu nakonec zlato vybojoval Leoš 

Hlaváček, Vojtěch Bláha si odnesl pěkné druhé místo. Ze závodu jednotlivců se spočítali 

výsledky i pro 3. členná družstva, kde zlato obsadilo víceméně domácí družstvo ve 

složení Vl. Čechrák ml., V. Bulgr a hostující L. Hlaváček s celkovými 73 terči. Poslední z 

disciplín se střílela soutěž tzv. „do druhé chyby“ ve které nejlépe nastřílel domácí člen 

SSK Milčice Luboš Metelák.“ 

Pro Milčický Zpravodaj napsal Vladimír Čechrák ml. 

Dětský den 

Dětský den měli letos naši nejmenší opravdu pestrý. 1. června 2019 pro ně byl 

připravený program hned na dvou místech naší obce. Pozvání přijaly kromě místních 

také děti z dětského domova v Býchorech. Celé dopoledne se jim věnovali střelci z SSK 

Milčice na zdejší střelnici, kde bylo připraveno zdarma pohoštění, střelby ze 

vzduchovky i brokovnice a soutěž o ceny nebo krásné dřevěné medaile z dílny pana 

Michala Matyáše. Tato část dětského dne byla financována mimo jiné také z výtěžku 

plesu SSK Milčice. Odpolední i večerní program probíhal na hřišti AFK Milčice a děti 

se mohly zabavit ve 2 skákacích hradech, na diskotéce, soutěžemi, kreslením a 

v horkém dni se schladit pod osvěžující sprchou ze zavlažovacích trysek. Zlatým 

hřebem bylo Petrpaslíkovo loutkové divadlo umístěné ve stínu stromů s představením 

„Jak si čerti hráli na divadlo“ Nechyběl ani klaun. Všichni návštěvníci ocenili lahodné 
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občerstvení – popcorn, sladkosti, melouny, pro děti limonáda zdarma a pro rodiče pivo. 

Večer na hřišti patřil dospělým a vystupující skupině Kouba-Band. Všichni si den moc 

užili a velký dík patří obětavým organizátorům i štědrým sponzorům. 

Svatba novomanželů Jánských 

13. července 2019 byla naše obec po dlouhé řádce let svědkem svatebního 

obřadu, který se konal ve zrenovovaném sále místního obecního úřadu, který je pro 

tyto příležitosti jako stvořený. Pan starosta Jakub Douděra tak měl poprvé po 4 letech 

ve funkci tu čest pronést oddací proslov za přítomnosti paní matrikářky ze Sadské, 

kdy spojil svazkem manželským Dominiku a Patrika Jánské, kterým bychom tímto chtěli 

(s jejich předcházejícím souhlasem) srdečně popřát vše nejlepší do společného života. 

Zprvu nevlídné počasí se nakonec umoudřilo a vše vyšlo na jedničku. Po svatební 

hostině v Pečkách se večer konala také oslava na hřišti AFK Milčice, které se zúčastnila 

značná část místních, takže si dovoluji zde událost zmínit.  

Stanování u rybníka 

19. července večer se za pěkného letního počasí místní sešli u milčického 

rybníka, kde poseděli u táboráku, opekli si nad ohněm špekáčky, pobavili se a někteří 

zde také přespali pod stanem. 

V pátek 16. a 30. srpna proběhlo u rybníka další příjemné večerní posezení u 

táboráku se stanováním. Děti se tak mohly rozloučit s letními prázdninami. 

 Memoriál 

Každoročně si místní spojují začátek srpna s tradičním Memoriálem Karla Čápa, 

který pořádá AFK Milčice. Letos připadlo datum na 10.8.2019, avšak deštivé a chladné 

počasí připomínalo spíš podzim. V dopoledních hodinách se na hřišti utkala milčická 

garda a ženy s hostující gardou z Řeže. Po poledním zahájení svedli domácí souboj o 

putovní pohár s mužstvy z Tatců, Velkých Chvalovic a Chotutic. Po lítém souboji 
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nakonec zvítězili i přes utkání v silném dešti hráči z Velkých Chvalovic a převzali tak 

od tateckých putovní pohár vítězů. Večer pak pokračovala zábava pro dospělé za 

doprovodu hudební skupiny J.B. Band.   

Dny otevřených dveří v MŠ a podzimní akce v MŠ 

2. a 3. října 2019 proběhly v MŠ Milčice Dny otevřených dveří. I přes nízký 

počet přítomných žáčků vzhledem k aktuální nemocnosti přijalo pozvání značné 

množství občanů a mohli tak nahlédnout do zbrusu nových prostorů v budově č.p. 32, 

kde se jich ochotně ujal milý personál mateřské školy. K vidění byly mimo jiné i pěkné 

podzimní výtvory dětí.  

Tým naší mateřinky nezahálel ani pak a paní učitelky připravily pro své žáky 

a jejich rodiče 24. října na zahradě MŠ odpolední Jablíčkohraní se soutěžemi, opékáním 

špekáčků a samozřejmě nesměly chybět ani dobroty z jablíček. Příjemně slunečné 

podzimní počasí setkání přálo a všichni přítomní si ho moc užili.  

 

Strašidelný lampionový průvod 

 V pátek 1. listopadu se uskutečnil na místní zastávce již 5. strašidelný 

lampionový průvod v režii obce a MŠ Milčice. Svařené víno, kávu, čaj nebo limonádu 

prodávala nemrtvá jeptiška v podání Zdeňka Mjartana a vyzdobený prostřený stůl se 

sypánky a rybízovým koláčem byl za krátko vymetený. Na děti, které přišly ve 

strašidelných kostýmech, čekala v parčíku strašidla a čarodějnice se zábavnými 

soutěžemi i odměnami. Po setmění vyrazil průvod v čele s dýňákem Milanem Mjartanem 

přes vesnici.  
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Posvícenská zábava 

22. listopadu od 2000 proběhla v milčickém hostinci Posvícenská zábava 

fotbalistů AFK Milčice. Četným hostům, kterých se sešlo přes 100, zpestřila večer 

skupina J.B. Band, tombola, výborné občerstvení i zábavné představení Poupata.   

Adventní akce MŠ Milčice 

Začátek adventu přivítali malí žáčci MŠ Milčic spolu s učitelkami, rodiči a 

dalšími občany rozsvícením vánočního stromku za zpěvu koled na návsi před budovou 

bývalé školy.  Povedená byla také vánoční besídka s názvem Tvoření s vůní Vánoc, 

kde si děti, rodiče i tým MŠ poseděli nad šálkem kávy nebo čaje a vyrobili množství 

vánočních svícínků. Nechyběla ani ochutnávka domácího cukroví.  

Vánoční večírek firmy Barevná skla s.r.o. pro zvané 

Firma Barevná skla, s.r.o. a její představitel pan Frynta uspořádal pro zvané 

hosty v místním kulturním sále vánoční večírek a povedené divadelní představení 

Záskok poděbradských ochotníků. Před začátkem představení proběhla charitativní 

dražba vánočních předmětů vyrobených dětmi z dětského domova Býchory, které se 

již každoročně zúčastní milčického dětského dne. Překvapivý finanční obnos z dražby 

ve výši 25 700 Kč převzal osobně ředitel dětského domova Mgr. Václav Lebduška, 

jenž také předal zastupitelům obce dort, který děti upekly. Po představení pokračoval 

večírek v přátelském duchu plný povídání, výborného jídla a pití v místním hostinci.  

Posezení seniorů 

Po Vánocích, které ani letos nebyly zasněžené a počasím připomínaly spíše 

jaro, následovalo 27. prosince každoroční posezení seniorů v místním hostinci, kde na 

pozvané čekalo občerstvení a skupina Peprmint Band s hudbou k tanci i poslechu.  
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Podniky a občanská 
vybavenost 

Do občanské vybavenosti Milčic velmi významně přispělo otevření mateřské 

školy od září 2019 pod vedením paní ředitelky Zdeňky Plíškové. Děti zde vzdělávají 

učitelky Markéta Soukupová, Zdeňka Plíšková a Jana Čadilová, jako asistentku 

pedagoga zde můžeme potkat paní Petru Sedláčkovou a o vaření jídla se vzorně stará 

paní kuchařka Leona Čápová. Dle referencí malých žáčků ve školce vládne rodinná 

atmosféra se skvělou stravou „jako od maminky“. Děti zde mohou umístit nejen místní, 

ale také přespolní rodiče od 6:30 do 16:00 hodin. V závěru roku 2019 byla kapacita 

školky plně obsazena, i když vlivem vysoké nemocnosti žáků MŠ navštěvovalo méně 

dětí. Personál MŠ pro žáčky a jejich rodiny stále chystá zajímavý program a akce.  

V roce 2019 se chopili vedení milčického hostince manželé Petra a Lukáš 

Sedláčkovi. Pro štamgasty i občasné návštěvníky připravili řadu zajímavých akcí a 

turnajů – ať už karetních nebo v ping-pongu. Problémem je zde však stále nízká 

návštěvnost. 

V obci nadále funguje obchod se smíšeným zbožím manželů Olgy a Zdeňka 

Douděrových z č. p. 72, v budově  OÚ č. p. 32 máme stálou Expozici o historii naší obce, 

v Milčicích nalezneme také společnost Interglas s.r.o., Leky s.r.o., Zaffe s.r.o., GM 

International, spol. s.r.o. a také MeeFee Projekt, s.r.o. Zapomenout bychom neměli ani 

na firmu Berevná skla, s.r.o., která díky majiteli panu Fryntovi přispěla na dětský den 

a v prosinci roku 2019 uspořádala v kulturním sále pro pozvané vánoční večírek (viz 

události) 

Pole (nejen) zde obhospodařuje místní soukromý zemědělec František Weiss, a 

dále Barták MF s.r.o. z Velkých Chvalovic. 
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Dopravu zajišťují autobusy PID nebo vlaky společnosti České dráhy, a.s. ze 

zastávky Tatce na trati z Prahy do Pardubic. V prosinci roku 2019 proběhla údržba 

železničního přejezdu, který se na několik dní uzavřel. Výrazné zlepšení jeho stavu 

jsme však nezaznamenali. 

Informovanost občanů již od roku 2015 zajišťuje Milčický Zpravodaj, zdejší 

rozhlasy, vývěsky, sociální síť Facebook, webové stránky a nově také aplikace Česká 

obec a pro rodiče žáků MŠ také aplikace Naše MŠ.  
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Místní zájmové organizace 

Fotbalisté AFK Milčice 

Fotbalisté AFK Milčice v letošním roce získali několik přespolních posil. Bohužel 

jim to ale nestačilo na lepší umístění než na 11. místo ze 13. mužstev IV. třídy skupiny A 

okresu Nymburk.  

AFK Milčice uspořádal 26. a 29. srpna 2019 nábor dětí narozených v letech 

2012-2015 do svých řad s cílem vést děti od útlého věku ke sportu a také se snahou 

vychovat novou generaci mladých a šikovných hráčů v naší obci. Tréninky probíhají 

zhruba jednou týdně od září 2019 pod vedením Jana Černého na místním hřišti (za 

horšího počasí se uvažuje o trénování v kulturním sále v budově čp. 32). Zábavné 

tréninky navštěvují nejen místní, ale také přespolní děti – např. z Peček, kde již další 

děti údajně nepřibírají (podle informací od rodičů našich svěřenců). Malí fotbalisté mají 

za sebou už několik turnajů – v Sadské, Pečkách i Říčanech, kam vyrazili společně 

s týmem Sadské, kde svěřence trénuje slečna Tereza Černá z Milčic. 

Již mnohokrát jme měli možnost vidět na místním fotbalovém hřišti trénink psů 

Základní kynologické organizace ze Sadské. Předsedkyně ZKO Sadská paní Leona 

Sosnová byla tak laskavá, že nám umožnila nahlédnout do loňských úspěchů 

jednotlivých členů organizace poskytnutím fotografií a tohoto zajímavého článku, který 

vyšel také v Sadských novinách. (Najdete v Milčickém Zpravodaji 4/2019, který je 

umístěn v příloze této Kroniky) 
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Sportovní střelecký klub (SSK Milčice) 

 

„SSK Milčice letos kromě tradičního lednového plesu SSK Milčice, závodu O 

pohár starosty obce Milčice a střeleckého dne pro děti z dětského domova Býchory i 

ty místní uspořádali dále jarní Postřižinský závod, hostovali Memoriál S. Řeháčka a 

ostatních členů pro MS Pečky a závěr závodní sezóny ukončili Václavským závodem 

na počátku října. Podobně jako loni v průběhu střelecké sezóny (jaro–podzim) domácí 

střelci, hosté i mládež, kteří dojíždí na střelnici z širého okolí, mohli trénovat a ladit 

svou formu na dvanácti nedělních trénincích. Fotky a články k jednotlivým akcím si 

můžete prohlédnout na oficiálních stránkách klubu http://www.ssk-milcice.cz.“  

Vladimír Čechrák ml. 

předseda SSK Milčice  

 

Myslivci vysadili v Milčicích mladé stromy 

Každoročně vysazují členové Mysliveckého spolku Pečky, kteří pravidelně 

trénují na místní střelnici, v období honitby do krajiny mladé stromy. Loni na podzim 

tak vysázeli myslivci v katastru naší obce u nově vybudovaných jezírek za střelnicí 

Na Františku 60 ovocných stromků. Jedná se o 35 mladých jabloní a dalších 25 třešní, 

hrušní nebo švestek. Tamní krajina tak získá v letních měsících více stínu, zadrží lépe 

vláhu a poskytne množství potravy či úkrytů pro ptáky i zvěř. 
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Počasí 
Leden letos přinesl sněhovou nadílku a na pár dnů dokonce zamrzl i milčický 

rybník tak, že se dalo bruslit. Teploty se přes den pohybovaly kolem -5 ˚C, později 

však vystoupaly nad bod mrazu až k 5 ˚C. V noci se teploty nedostaly pod -10 ˚C. Také 

únor přinesl trochu sněhu, teploty však přes den stoupaly nad nulu a bílá pokrývka 

dlouho nevydržela. V závěru měsíce teploměr ukazoval přes den až 15 ˚C. Ani v noci 

neklesla rtuť pod -7 ˚C. Březen byl ve znamení výkyvů denních teplot od 5 až do 20 

˚C, v noci se ochladilo většinou kolem nuly.  

Duben byl aprílem v pravém smyslu slova, slunce, vítr a srážky se střídaly jako 

na houpačce, stejně jako teploty. Uprostřed měsíce se ochladilo na 5 ˚C a v závěru 

měsíce ukázala rtuť až 25 ˚C, aby mohla zase spadnout k 15 ˚C. Květen byl spíše 

chladnější a deštivější, přičemž teploty kolísaly ve dne mezi 8 a 23 ˚C. Červen byl 

zpočátku také spíše zatažený, koncem měsíce se však teploty vyškrábaly ze 20 ˚C až 

na tropických 35 ˚C!  

Druhé pololetí a měsíc červenec přinesly také střídavě jasné a zatažené nebe 

s teplotami mezi 19 a 34 ˚C. Ani v srpnu nebylo obvykle nebe úplně bez mráčku a 

teploty se zřídka vyšplhaly nad 30 ˚C. Nutno podotknout, že i přes zatažené nebe a 

občasné drobné srážky přetrvávaly výstrahy ohledně panujícího sucha. Měsíc září nám 

poskytl poměrně dost slunce a příjemné teploty mezi 15 a 25 ˚C. 

 Říjen byl také poměrně slunný a rtuť se střídavě vyšplhala na stupnici mezi 

8 a 21 ˚C. „Babí léto“ bylo letos opravdu dlouhé a povedené. Ani listopad a prosinec 

nepřinesl sníh ani chlad a teploty se pohybovaly obvykle nad nulou. Na Vánoce a 

konec roku panovalo slunečné počasí připomínající spíše začátek jara.  
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Obyvatelstvo 
Jak se během uplynulého roku změnila čísla, vyjadřující složení obyvatelstva 

naší obce? Data platná k polovině prosince 2019 ukazují, že oproti roku 2018 se počet) 

obyvatel snížil z 312 obyvatel na 310. Stále zde převažuje počet mužů (162) nad ženami 

(148) o 4 %. Nejsilnější skupinu představují lidé ve věku od 40 do 60 let (28 %), občané 

od 20 do 40 let představují skupinu 27 %, následují je občané nad 60 let věku (24 %) 

a nejméně zde žije dětí do 18 let (21 %). Muži i ženy zde dosahují stejného průměrného 

věku, a to je 40 let. 

V roce 2019 se narodila Veronika Lazárová a Ella Pelechová. Navždy nás pak 

opustil pan Václav Šties, Jaroslav Jupa starší, dále paní Marie Vrbová, Alžběta Nagyová, 

Marie Douděrová a Jaroslava Čápová. 
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„Dne 23. 5. 2019 jsme si připomněli první smutné výročí, kdy nás navždy opustil 

náš pradědeček, dědeček a tatínek, pan Jaroslav Vrána, rodák z Milčic. Současně dne 

28. 5. 2019 uplyne 100 let od jeho narození. Kdo jste ho měli rádi, vzpomeňte si na něj 

s námi.“ napsala pro Milčický Zpravodaj vnučka J. Vrány paní Alena Krátká a k tomu 

přiložila odkaz na následující zajímavý článek o svém dědečkovi, který vyšel 

v Nymburském deníku: 

 „Jaroslav Vrána z Milčic byl jako kulak v 50. letech bez práce 

28.11.2014, Nymburský deník 

Rozhovor s Jaroslavem Vránou z Milčic, jehož rodině komunisté vzali statek. 
Dnes je mu 95 let. 

Jaroslav Vrána z Milčic se narodil v roce 1919, letos mu je 95 let. Je stále velmi 

čiperný, přestože prožil velmi rozmanitý život. Po únoru 1948 komunisté vzali jeho 

rodině statek a polnosti, na kterých pracovala. A jako kulak měl velké problémy 

v padesátých letech sehnat práci. Nakonec se dílem osudu dostal k železnici, kde se 

stal dokonce vedoucím Brigády socialistické práce. Psal do železničářského časopisu 

Vpřed a do některých novin. Jak se všechny tyto jeho životní zvraty přihodily, se svěřil 

Nymburskému deníku. 

Kdy vaší rodině zabrali komunisté statek? 

Bylo to v padesátém roce, 15. července. Přijel pan inženýr, shodou okolností 

jsem s ním chodil do školy. Přišel a povídá: Hele, Jardo, nebudem se jako moc znát a 

já ti udělám výhody. Napíšu ti, co budu moct, aby to dobře dopadlo. Nechal mi jednu 

kobylu, jednu krávu a řekl, že musím jít pracovat do státního statku. 

Jak dlouho jste tam pracoval? 

Nedělal jsem tam dlouho. Oni mě pořád zesměšňovali, dávali mi podřadnou práci, 

nakonec ze mě udělali lempla a vyhodili mě. Nic jsem si  z toho nedělal, protože jsem 

věřil, že seženu bez problémů práci jinou. Ale skutečnost byla úplně jiná. Byl jsem 

https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=93066&idc=5200744&ids=615&idp=89014&url=http%3A%2F%2Fwww.study.cz
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=93066&idc=5200744&ids=615&idp=89014&url=http%3A%2F%2Fwww.study.cz
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poznamenaný, takže se mi práci sehnat nedařilo. Mám tady dodnes dokumenty, že jsem 

sháněl práci třeba v traktorové stanici u okresního výboru v Kolíně. Až jsem narazil na 

Český Brod. Tam mě pan ředitel přijal, řekl, že když mám zemědělskou školu, tak bych 

mohl dělat zootechnika. Řekl jsem, že je mi to jedno, že budu dělat agronoma nebo 

zootechnika. Celý život jsem dělal na našem statku a dělal jsem to dobře. Tak jsem šel 

na státní statek do Chotouně dělat zootechnika. 

Jak tam se k vám chovali? 

Tak jsem tam nastoupil, chodím po tom statku, prohlížím si ty chlívy a ty 

objekty a na koho tam nenarazím. Potkal jsem tam nějakého Frantu Růžičku, který 

u mě na statku jezdíval jako kočí. Hned utíkal za ředitelem  a říká mu: Hele, koho jsi 

sem vzal člověče? To já zase mám poslouchat Vránu? Vždyť je to největší kulak z Milčic! 

Pan ředitel pak přišel a povídá: Člověče, on je proti tobě tak zaujatý, já tě nemohu 

zaměstnat. Tak jsem byl opět bez zaměstnání. 

A jak jste to vyřešil? 

Měl jsem jednoho koníčka a s ním jsem začal vozit uhlí a lidem dělat na 

zahrádkách. V té době tady nikdo koně neměl, bylo všechno zestátněné. Přijel policajt, 

nějaký Kotnauer, že jsem jako příživník této společnosti, že nikde nepracuji a že mě 

předvede. Já jsem s ním ale naštěstí byl v dobrém kontaktu, chodili jsme dříve cvičit psy. 

Říkal jsem mu, že mám ještě záhumenku a na tu mi obec dala dodávku. Mám povinnost 

dodávat jedno prase na kontingent. A on mi řekl, že když tohle mám, tak žádný 

příživník nejsem. Byl jsem ale doma, práci jsem neměl. Měl jsem ale známost 

s cestmistrem Svobodou z Poděbrad od silnic, tak jsem si  s ním vyjednal, že navezu 

písek na silnici. 

Co to byl ten kontingent? 

To byla povinnost odevzdat část z toho, co jsem vyprodukoval z té záhumenky 

a dát to na stůl pracujících. Měl jsem povinnost odevzdat jedno prase a pět set vajec 

ročně. 

https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=93570&idc=5200744&ids=4851&idp=91017&url=https%3A%2F%2Fwww.mojecalibra.cz%2Fkrmiva%2Fpro-psy%2F
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Takže jste vozil písek na silnici s tím jedním koníčkem? 

Dostal jsem ještě jednoho koně od pantáty, takže jsem měl pár koní a s ním 

jsem ten písek vozil. Také jsme dělali s cestáři v zimě. Naložili jsme na vůz škváru a 

cestář ji sypal na silnici, aby nebylo náledí. To jsem dělal od roku 1951 do roku 1956. Když 

tady byl Žaloudek předsedou národního výboru, tak jsem s ním byl jedna ruka. Chodil 

jsem k němu za mlada poslouchat zahraniční rozhlas. On mi vždycky říkával: Mladej, 

Rusko to vyhraje a já tady budu dělat předsedu a vám podepíšu, co budete potřebovat. 

A potřeboval jste někdy využít těchto služeb? 

Držel slovo. Když jsem měl ty koníčky, tak mi dala obec hektar pole, abych si 

na něm vyprodukoval krmení. Měl jsem v té době dvě děti, kluka a holku a při těch 

koních jsme tak nějak živořili. Pak ale přišel jiný předseda národního výboru a ten mi 

pole hned vzal. To byly těžké doby. Jednou přišel soused a povídá mi: Hele Slávo, 

vykašli se na koně, pojď na dráhu a budeš mít pokoj. Pošlu tě do Prahy, tam v Dlážděný 

ulici je nějakej kádrovej pracovník, jmenuje se Ptáček, odvolej se na mě, že tě tam 

posílám. Přihlaš se tam, že bys šel na dráhu dělat. Já tam přišel a on mi řekl, že lidi 

potřebují. A že je potřeba získat potvrzení, že vidím a slyším. Navíc jsem musel 

absolvovat zkoušku barvocitu, abych byl schopen rozeznávat návěstí. Pan Ptáček mě 

přijal a poslal mě do Peček k posunu. 

Takže tím začala vaše kariéra železničáře? 

Tam jsem nastoupil, musel jsem udělat zkoušky posunovače. Dostal jsem se do 

posunovačské čety. Vedoucí čety byl nějaký pan Stárek tady z Milčic. To byl hodný 

člověk. U dráhy to byla jiná společnost. Tam se ke mně začali všichni chovat přátelsky. 

Přišel za mnou nějakej soudruh Bittner a povídá mi: Jardo, my jsme všichni v ROH, to 

je dělnická organizace, budeš platit deset korun měsíčně. Řekl jsem mu, že když jsou 

tam všichni, budu taky, když jsem ten železničář. Uteklo pár měsíců a měly být volby 

do závodního výboru. Přišel za mnou nějaký Kladivo, ten tam byl předsedou KSČ, a 

povídá mi: Jardo, já jsem tě tak vokouk, ty seš takovej šikovnej a já bych byl rád, 
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kdybys přijal kandidaturu do závodního výboru. Povídám mu: Soudruhu, tak když jsem 

ten železničář a myslíte do doopravdy, tak já se nebudu bránit. Snad se naučím to, co 

na mně budete chtít. 

Vy jste nikdy nebyl ve straně? 

Ne, ve straně jsem nikdy nebyl. 

 

A oni vás nikdy nepřesvědčovali, abyste vstoupil do strany? 

Ale taky mě přesvědčovali, ale já jsem nechtěl. A když se dozvěděli můj původ, 

tak od toho upustili (smích). V tom jsem měl výhodu. 

Jak dopadly ty volby? 

Zvolili mě předsedou Komise národního pojištění, poslali mě do Sedmihorek na 

školení. Tam jsem se dozvěděl, že mají být všichni zařazeni do platových tříd. Když 

jsem přijel ze školení, pátral jsem se po tom, jak to v Pečkách je. Pan přednosta, aby 

to měl jednoduché, měl všechny ve třetí platové třídě. To jsem mu trochu zhatil. Řekl 

jsem mu, že posunovači musí být ve druhé třídě, vlakvedoucí, který dělá u nákladního 

vlaku, musí být také ve druhé třídě. Byly tam jiné parametry pro důchod. Ti, co 

pracovali ve druhé třídě, měli odpracovat dvacet let a třetí třída šla do důchodu po 

odpracování pětadvaceti let. Chlapi, co šli potom do důchodu, byli rádi, že se to 

napravilo. 

Takže jste tam začal zavádět novoty. 

Když jsem tam přišel, myli jsme se u kamen ve škopíčku. Byla tam taková 

pěkná místnůstka, tak jsem říkal: Chlapi, tady by byla taková pěkná umývárna. Tak 

jsem šel na přednostu. Pan přednosta vyvalil oči a povídá: No jo, ale víš, co to bude 

stát? Já povídám: To mě nezajímá, co to bude stát. Ale my to potřebujeme. Myjeme se 

tady ve škopíčku. Chlapi za mnou všichni stáli. Také jsem zařídil, že nám dali na 

pracoviště ledničku. Tehdy to byla vymoženost, ale dneska se tomu každý směje. Byli 

jsme snad první stanice Severozápadní dráhy, která dostala ledničku. 

https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=92944&idc=5200744&ids=270&idp=85881&url=http%3A%2F%2Fwww.inpol.cz%2Fcz%2F
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Jak to dopadlo s umývárnou? 

Tu nám nakonec postavili, udělali tam splachovací záchod. A potom do té 

umývárny chodili z drážního baráku. Včetně pana přednosty. Všechno jsem 

zdokumentoval a jmenuje se to Jak jsem se stal železničářem. Aby se nezapomnělo na 

to, jak se žilo, až tady nebudu. 

Jak jste se vlastně stal vedoucím Brigády socialistické práce? 

Pak jsem se přihlásil do večerní drážní školy, kde jsem si udělal zkoušku na 

vlakvedoucího, na průvodčího a v Praze zkoušku vozového disponenta, takže jsem byl 

potom použitelný kdekoliv. V Pečkách jsem musel počkat, až odejde vlakvedoucí 

Charamza do důchodu. Do té doby jsem dělal vedoucího posunu v Českém Brodě, dali 

mě do Běchovic. Tam jsem se seznámil s náčelníkem. Dělaly se závazky, že 

rozposunujeme určitý počet vozů bez nehod a bez závad. Mělo to něco do sebe. 

Nastoupil tam nějaký Vašek Kruliš, který potom dělal předsedu místní organizace KSČ. 

Přišel tam tak v šedesátém roce z Velkého Oseka. Chtěl se udělat hezkým, tak si udělal 

závazek, že se svou četou rozposunuje pět tisíc vozů bez nehod a bez závad. To bylo 

něco pro pana náčelníka. Hned zavolal sekretářku Mařenku, aby ten socialistickej 

závazek napsala. A náš vedoucí, Jindřich Krupka z Dobřichova, si stoupl, jako selský 

furiant, bouchnul do stolu a povídá: Vašku, když ty uděláš pět tisíc vozů, tak já, pane 

náčelníku, udělám se svou četou deset tisíc vozů bez nehod a bez závad. Tak jsme 

posunovali. Vozy lítaly. Krupka to měl kousek do Peček, stál za bukem a pozoroval 

Vaška, jestli nemá nehodu. Jednou na podzim sem přilít Krupka, ruce roztažené a křičel: 

Slávo, Vašek je v … Konipas nepřehodil sto jedničku a vjeli do topírny a vyrazili vrata! 

Ale my teď musíme! Krupka nás potom honil. A Venda stál smutně za sokolovnou 

v Pečkách a koukal, jak posunujeme. A nám se to vedlo. My jsme to splnili a dostali 

jsme každý metál na prsa, nějakou korunu, Krupka taky. Potom to přišlo. Začal jsem 

jezdit jako průvodčí a začaly Brigády socialistické práce. BSP udělala závazek a kdo 

mohl dělat vedoucího… Hledali vedoucího a přišlo to na Vránu. Tak já jako sedlák jsem 

https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=93671&idc=5200744&ids=627&idp=86215&url=https%3A%2F%2Fwww.pre.cz%2Fcs%2Fdomacnosti%2Felektrina%2F
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vzal Brigádu socialistické práce (smích). Rozhodli jsme se, že povedeme také kroniku. 

Tak já jsem to psal až do roku 1979, než jsem šel do důchodu. 

Vy jste také přispíval do nějakého časopisu. Jak se jmenoval? 

To byl železničářský týdeník Vpřed. Jednou na závodní schůzi se řešilo, kdo 

bude dělat dopisovatele. Vrána. Tak jsem dělal dopisovatele. Ale musím se přiznat, ono 

mě to bavilo. Psal jsem ve dne v noci. Něco se přihodilo a já hned vzal pero, tužku a 

už jsem to psal. Když jsem přijel do nějaké stanice, přednosta hned upozornil: Pozor, 

je tady Vrána. Abych o nich nenapsal něco ošklivého. Ale já jsem vždycky psal jenom 

hezké věci. Alespoň si to myslím. Psal jsem také do novin, do Svobody, do Týdeníku 

Nymbursko. 

Váš syn se „potatil" a po revoluci získal v dopravě velmi vysoký post… 

Ano, i přes můj původ jsem prosadil, aby šel studovat. Stal se náměstkem 

ministra dopravy a spojů a místopředsedou Rady vlády České republiky pro 

bezpečnost silničního provozu a také generálním inspektorem Českých drah.“ 

 

 

Autor: Milena Krejsová 

Zdroj: https://nymbursky.denik.cz/zpravy_region/jaroslav-vrana-z-milcic-byl-jako-

kulak-v-50-letech-bez-prace-20141128.html?fbclid=IwAR1m-aGtDw9p-

S1m1sAIiJdtWIyXxa0WcyBJ_o6B25NiBizUPq1qLNn8doA 
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